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P R O T O K Ó Ł  Nr XXV/2017 

z XXV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 26 stycznia 2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

3) przyjęcia do realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika przy 

drodze powiatowej nr 5585 w m. Racławice – Renta”, 

4) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego poł. w Jaźwinach na rzecz dotychczasowego najemcy, 

5) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się                         

o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania  

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie  

gminy Kraszewice, 

6) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  

nieruchomości za usługi w zakresie  opróżniania  zbiorników  

bezodpływowych  i  transportu nieczystości ciekłych, 

7) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                

w Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach oraz określenia warunków 

zwolnień z tych opłat, 

8) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo Oświatowe. 

8. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy za rok 

2016. 

9. Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady Gminy za rok 2016: 

1) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 
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2) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Żywnościowej, Handlu i Usług, 

3) Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku Publicznego. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z działalności Rady                    

w 2016 roku. 

11.Wnioski i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji.     

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag ani zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXV Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jan 

Wojtaszek.  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXIV sesji Radny Daniel Pyrgiel oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXIV sesji Rady Gminy w dniu 29 grudnia 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym             

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 29 grudnia 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała o przeprowadzonych 

rozmowach z p. Lańduch w sprawie partycypowania w kosztach remontu 

drogi Renta- Jaźwiny przez właścicieli firm transportowych, którzy korzystają 

z ww. drogi. Przejazd drogą Renta-Jaźwiny odciąży drogę gminną                           

z transportu ciężkimi pojazdami.  

Radny Jan Kędzia zapytał, czy podczas spotkania z Powiatowym 

Komendantem Policji poruszano sprawę utworzenia komisariatu policji             

w Kraszewicach.  

Wójt Gminy odp., że przedmiotem rozmowy nie było powołanie komisariatu 
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policji w Kraszewicach, ponieważ było to spotkanie robocze. Jednak nie ma 

szans na powrót komisariatu. Obecnie funkcjonuje punkt przyjęć 

dzielnicowych, który działa bardzo dobrze. Nowy dzielnicowy pojawia się na 

naszym terenie, służy pomocą w rozwiązywaniu problemów mieszkańców                

i jest skuteczny w działaniu. Na kolejnej sesji zostanie przedstawione 

sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy Kraszewice w 2016 

roku przez Komendanta Komisariatu Policji w Grabowie i wtedy będzie 

możliwość zadawania pytań. 

 

W sprawie sprawozdanie nie zgłaszano innych uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- Komisja Rewizyjna – 5.01.2017, 

- Komisja Budżetu – 20.01.2017 

 

Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych oraz Przewodniczącego 

Rady Gminy: 

- 14-15.01 – XXV finał WOŚP, sztab w Kraszewicach zebrał kwotę 

12.227,16 zł, 5 euro i 1 eurocent, w organizację imprezy zaangażowało się 

wiele osób, szczególne podziękowania dla radnych: Gatkowskiego, Gołdyna, 

Kruszakina, Łuszczka, J. Wojtaszka za użyczenie samochodu i transport, dla 

sołtysa p. Gabryś za udział w turnieju siatkówki oraz radnej M. Bronieckiej 

za ufundowanie nagrody w licytacji, radnemu M. Cichosz za wypożyczenie 

sprzętu nagłaśniającego, panu Wójtowi za pomoc w organizacji, prowadzenie 

licytacji oraz wszystkim, którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do tego, 

że orkiestra mogła zagrać ponownie; 

- 16.01 – noworoczne spotkanie przedsiębiorców w Ostrzeszowie. 

 

Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła protokół z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, która odbyła się w dniu 5.01.br. i dotyczyła kontroli realizowania 

przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych środków  

z puli przeciwdziałania alkoholizmowi oraz kontroli zasadności wydatków 

Gminnej Spółki Wodnej w zakresie środków pochodzących z budżetu gminy 

za rok 2016. 

Protokół stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

W sprawie protokołu nie zgłaszano uwagi ani zapytań. 

Radny Jan Wojtaszek przedstawił informację z posiedzenia Komisji Budżetu, 

która odbyła się w dniu 20.01.br. 

„Porządek obrad był podobny do porządku obrad sesji, głosowano dodatkowo 

projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych                          

i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo 
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Oświatowe. Nie było tego w porządku obrad, ale taki projekt został 

przegłosowany pozytywnie. Wszystkie przedstawione projekty uchwał 

zostały zaopiniowane pozytywnie poza uchwałą w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielnie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego poł.                        

w Jaźwinach na rzecz dotychczasowego najemcy. Przedstawione zostały 

także opinie prawne. Jedna z nich dotyczyła określenia zasad pierwokupu 

gruntów dzierżawionych od gminy przez dzierżawcę. Opinie są do wglądu                       

w biurze rady, ewentualnie prześlę po sesji. Prawo pierwokupu może zostać 

zrealizowane przez dzierżawcę wyłącznie w sytuacji sprzedaży 

nieruchomości rolnej, co do której prawo to przysługuje. Prawo pierwokupu 

może zostać wykonane przez dzierżawcę na podstawie ustawy                            

o kształtowaniu ustroju rolnego, aktualizuje się więc dopiero po wyłonieniu 

przez gminę w drodze przetargu ewentualnego nabywcy nieruchomości 

rolnych i zawarciu z nim warunkowej umowy sprzedaży. To znaczy, jeżeli 

sprzedajemy gminne grunty rolne, grunt rolny musi iść na przetarg. Jeżeli 

znajduje się nabywca za określoną kwotę, wtedy rolnik, który dzierżawi 

ziemię może wystąpić z prawem pierwokupu po cenie przetargowej. Druga 

opinia to był wniosek o przygotowanie opinii prawnej w sprawie zasad 

dysponowania mieniem gminnym. Na posiedzeniu komisji budżetu w dniu 

10.12.2015 r. pan wójt stwierdził, że zostanie przedstawiona opinia prawna na 

temat zasad zarządzania mieniem gminnym, tak aby wyjaśnić wszelkie 

wątpliwości w tej sprawie. Na koniec komisja zawnioskowała                                  

o przygotowanie opinii prawnej w sprawie zasad dysponowania mieniem 

gminnym. W związku z tym, że temat był notorycznie powtarzany na 

komisjach, na sesjach, wystąpiłem o tą opinię i taka opinia została 

przedstawiona. Jest różnica pomiędzy pierwszeństwem pierwokupu                          

a pierwszeństwem nabycia. Pierwszeństwo pierwokupu dotyczy tylko 

gruntów rolnych. Najemca mieszkania ma pierwszeństwo nabycia,                          

a pierwszeństwo pierwokupu jest realizowane dopiero po przetargu, ponieważ 

nie możemy inaczej sprzedać gruntów rolnych, jak tylko przez przetarg.” 

 

W sprawie informacji nie zgłaszano uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Następnie Wójt Gminy powitał przybyłych gości: p. Zbigniewa Gołdyna oraz 

p. Dawida Kolendę oraz przekazał podziękowania za współpracę dla 

dotychczasowego Komendanta Gminnego OSP, p. Gołdyna, wręczając 

dyplom oraz statuetkę. 

Pan Zbigniew Gołdyn podziękował za 25 lat współpracy oraz oznajmił, że 

obecnie nadszedł czas na przekazanie funkcji młodszemu koledze. 

Wójt Gminy przedstawił nowo wybranego komendanta, p. Dawida Kolendę 

oraz złożył życzenia owocnej współpracy. 
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Punkt 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Jan Kędzia poruszył następujące sprawy: 

- zapytał, kto będzie opracowywał dokumentację oraz kosztorys na budowę 

chodnika przy drodze powiatowej Renta – Racławice: gmina czy powiat; 

- przypomniał, że środki finansowe w kwocie 135 tys. zł przeznaczone na 

budowę ul. Zielonej zostały niewykorzystane w 2016 roku, przeniesiono 

jedynie kwotę 20 tys. zł na budowę ul. Młyńskiej. 

Wójt Gminy odp., że nikt nie kwestionuje posiadanych środków na budowę 

ul. Zielonej, o czym wcześniej informowano. Natomiast, co do budowy 

chodnika Renta – Racławice, to w dalszej części obrad zostanie podjęta 

uchwała o przejęciu zadania przez gminę, które będzie realizowane wspólnie 

z powiatem. Projekt inwestycji wraz z uzgodnieniami jest po stronie gminy. 

Zadanie będzie realizowane przy udziale środków gminy oraz powiatu.  

Radny Ryszard Ilski stwierdził, że po stronie gminy jest wykonanie 

dokumentacji oraz przeznaczenie kwoty 50 tys. zł. Zatem realizacja 

inwestycji nie będzie przebiegać wg. zasady podziału kosztów po 50% 

pomiędzy gminą a powiatem.   

Skarbnik Gminy odp., że być może uda się wykonać zadanie za mniejsze 

środki niż przewidziano w budżecie. Należy poczekać do zakończenia 

inwestycji oraz rozliczenia. Powiat przeznacza kwotę 30 tys. zł dla gmin na 

realizację zadań przy drogach powiatowych. Jednak ze względu na duże 

koszty inwestycji oraz wystosowane wnioski do powiatu udało się uzyskać 

kwotę 50 tys. zł na to zadanie. Ww. środki zadeklarowano warunkowo, jeżeli 

gmina również przeznaczy 50 tys. zł. Być może jednak uda się poczynić 

oszczędności i wydamy mniejszą kwotę na to zadanie.   

Wójt Gminy dodał, że zadanie będzie realizowane systemem gospodarczym, 

przy udziale pracowników interwencyjnych i ds. robót publicznych, którzy 

prawdopodobnie rozpoczną pracę przy budowie chodnika z początkiem 

kwietnia. Na zakup kostki, betonu oraz usługi koparką zostanie wystosowanie 

zapytanie ofertowe i liczymy na to, że tutaj również uda się uzyskać 

korzystną cenę. Przy realizacji zadania przez powiat można się spodziewać 

większych kosztów, ponieważ firma wyłoniona w drodze przetargu wykonała 

by zadanie za znacznie większe środki. Należy zatem pozytywnie odnieść się 

do faktu, że otrzymamy na to zadanie kwotę 50 tys. zł, ponieważ inne gminy 

mogą liczyć jedynie na 30 tys. zł. Na realizację budowy chodnika przy                

ul. Wieruszowskiej również udało się uzyskać 50 tys. zł od powiatu. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Mówiłem na komisji budżetu, że mieszkaniec Racławic deklaruje pomoc 

przy wywożeniu piasku z korytowania, jeżeli oczywiście będzie taka 

potrzeba, być może koszty się zmniejszą.”  
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXV/145/2017 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok, 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

12 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXV/146/2017 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Nieobecna podczas głosowania radna Małgorzata Broniecka. 

 

3) przyjęcia do realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika przy 

drodze powiatowej nr 5585 w m. Racławice – Renta”, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXV/147/2017 w sprawie  

przyjęcia do realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika 

przy drodze powiatowej nr 5585 w m. Racławice – Renta”, 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu uczestniczyła nieobecna poprzednio radna Małgorzata 

Broniecka. 

 

4) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego poł. w Jaźwinach na rzecz dotychczasowego najemcy, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W dniu 18.01 lokatorzy nieruchomości złożyli wniosek o udzielenie 

bonifikaty od podanej wyceny, która wynosi 123 tys. zł, ponieważ ich 

zdaniem podana kwota jest zbyt wygórowana. Wójt Gminy jest na 
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stanowisku, aby nie wyrażać zgody na udzielenie bonifikaty. Następnie 

zwrócił się do radnych z prośbą o wypowiedzenie się w tej kwestii. 

 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Ryszard Ilski zapytał, jakie stanowisko w tej sprawie podjęła Komisja 

Budżetu.  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że komisja była jednogłośnie przeciwna 

udzieleniu bonifikaty. 

Radny Ryszard Ilski zapytał, czy udzielano bonifikaty przy sprzedaży lokalu 

gminnego p. Wyryma oraz za jaką cenę sprzedano nieruchomość.  

Wójt Gminy odp., że lokatorzy nie składali wniosku o udzielenie bonifikaty, 

dlatego nie podejmowano uchwały w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że zgodnie z wyceną wartość 

nieruchomości stanowiła kwotę ok. 87 tys. zł. 

Wójt Gminy zwrócił uwagę, że wartość nieruchomości została wyceniona 

zgodnie z operatem szacunkowym. Państwo Krajewscy uznali, że jest to zbyt 

wysoka cena, jednak nie przedstawili własnej wyceny wykonanej przez 

niezależnego rzeczoznawcę, pomimo, że wójt zwracał się z prośbą                              

o przeprowadzenie takiej wyceny. Zdaniem wójta wartość nieruchomości 

oszacowana na kwotę 123 tys. zł jest właściwa i nie powinna być obniżana.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Panie Radny Ilski, w tej opinii prawnej odnośnie dysponowania mieniem 

gminnym, która będzie do dyspozycji jest taka uwaga, że wycena powinna 

obejmować stan faktyczny. Później następuje udzielenie bonifikaty, jednak 

musi być konkretne uzasadnienie.” 

Radny Jan Kędzia zawnioskował o zarządzenie przerwy w obradach, aby 

radni mogli przemyśleć temat udzielnia bonifikaty.  

W wyniku głosowania Rada Gminy nie poprała wniosku. 

(za – 2 głosy, przeciw - 10 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przerwa w obradach zostanie 

ogłoszona po głosowaniu projektu uchwały. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych nie przyjęła projektu uchwały (za – 0 głosów, przeciw - 11 głosów, 

wstrzymało się – 2 głosy) i nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego poł.              

w Jaźwinach na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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5) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się                         

o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania  

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie  

gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXV/148/2017 w sprawie  

wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się                         

o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania  

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie  

gminy Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

6) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i  transportu nieczystości ciekłych, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Ryszard Ilski zapytał, co zostanie zaoferowane mieszkańcom                        

w sytuacji kiedy żaden przedsiębiorca na naszym terenie nie będzie chciał 

zajmować się wywozem nieczystości za podaną stawkę. 

Wójt Gminy odp., że obecnie na terenie gminy jest dwóch przedsiębiorców, 

którzy spełniają warunki wywozu nieczystości. Jednak można również 

korzystać z usług firm z sąsiedniej gminy. Uchwała dotyczy nowych 

przedsiębiorców, którzy zamierzają zajmować się wywozem nieczystości                 

i muszą spełnić określone wymagania. Przedsiębiorcy obsługujący gminę 

dotychczas będą funkcjonować nadal.  

Sołtys Józef Adamus zapytał, jaka jest cena odprowadzenia 1m3 ścieków do 

kanalizacji. Dodatkowo należy doliczyć koszty transportu. 

Wójt Gminy odp., że uchwała dotyczy górnej stawki opłat za odbiór 

nieczystości łącznie z transportem. 

Sołtys Józef Adamus stwierdził, że za stawkę 17 zł żaden przedsiębiorca nie 

zgodzi się na odbiór i transport ścieków z Głuszyny, ponieważ nie będzie to 

opłacalne.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że podejmujemy uchwałę na podstawie poczynionego 

rozeznania. Informacje pozyskano od firm, które zajmują się wywozem 

nieczystości, gdzie stawka wynosi ok. 15 zł/m3. Dlatego zaproponowano 

średnią stawkę 17 zł/m3. Jeżeli w praktyce nie sprawdzi się takie rozwiązanie, 

to na wniosek przedsiębiorcy w drodze uchwały stawka zostanie zmieniona. 

Kwota 17 zł stanowi propozycję, a radni mogą zaproponować wyższą stawkę. 
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Na dzień dzisiejszy odnosimy się do stanu faktycznego i do wiedzy, którą 

dysponujemy. 

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że w wyniku rozeznania poczynionego 

przez Inspektora ds. rolnictwa stawka 17 zł za 1m3 odebranych ścieków 

stanowi pośrednią wartość pomiędzy innymi gminami. Należy zatem 

zaakceptować zaproponowaną stawkę, a przekonamy się jak to będzie 

funkcjonować. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Czy podmioty, które mają uprawnienia mogą odmówić wykonania usługi 

transportu ścieków np. w przypadku Głuszyny. Bo za tą cenę, jak mówi pan 

sołtys, ktoś może odmówić odbioru nieczystości.” 

Wójt Gminy odp., że po podjęciu uchwały przekonamy się, jaki będzie odbiór 

społeczny. Jeżeli zaproponujemy stawkę 20 – 30 zł, to przewoźnik na pewno 

wyceni usługę zgodnie z górną stawką i mieszkańcy będą mieć słuszne uwagi 

odnośnie zawyżenia ceny. Należy zatem podejść do sprawy ostrożnie                       

i poczekać, jaka będzie reakcja rynku. 

Sołtys Józef Adamus stwierdził, że cena ścieków jest jednakowa, tylko 

dochodzi kwestia transportu z Głuszyny czy z Kuźnicy Grabowskiej, jako 

oddalonych miejscowości. 

Radny Ryszard Ilski zwrócił uwagę, że jest problem z przyjmowaniem 

osadów w oczyszczalni. 

Wójt Gminy odp., że sprawa została wyjaśniona i osady będą przyjmowane, 

jednak konieczna jest modernizacja oczyszczalni ścieków. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XXV/149/2017 w sprawie  

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych  i  transportu nieczystości ciekłych, 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

7) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                

w Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach oraz określenia warunków 

zwolnień z tych opłat, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXV/150/2017 w sprawie  
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określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                

w Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach oraz określenia warunków 

zwolnień z tych opłat, 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

8) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo Oświatowe 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

Uchwała reguluje wprowadzenie 8-klasowych szkół podstawowych                  

i będzie stosowana od września br. W strukturę szkół podstawowych zostaną 

włączone oddziały gimnazjum, które nie będzie już samodzielną szkołą.  

Uchwała po podjęciu zostanie przesłana do Kuratorium Oświaty oraz 

do oddziału ZNP celem zaopiniowania. W terminie 21 dni Kurator może 

wydać pozytywną opinię lub wystosować zastrzeżenia. Opinia Kuratorium 

jest wiążąca. Następnie w terminie do końca marca należy podjąć właściwą 

uchwałę w sprawie sieci szkół. Opinia oraz uchwała zostanie przekazana pod 

obrady Komisji Oświaty. Ustawodawca zakazuje tworzenia zespołów szkół. 

Wójt Gminy dodał, że umowa dzierżawy budynku szkoły w Głuszynie 

pomiędzy gminą a Stowarzyszeniem wygasa z dniem 31.08.2018 r. i nie 

zamierzamy jej przedłużać na kolejne lata. 

 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy jeżeli mieszkańcy Głuszyny zadecydują, że 

szkoła ma być 8 – klasowa, to takie rozwiązanie będzie zastosowane. 

Wójt Gminy odp., że o ilości oddziałów decyduje Stowarzyszenie. Każdy ma 

prawo założyć szkołę, po uzyskaniu pozytywnej opinii Kuratorium, które 

ostatecznie zatwierdza powstanie nowej szkoły. Jednak zachodzi pytanie, czy 

jest interes ekonomiczny w prowadzeniu szkoły dla kilku dzieci, których 

liczba z roku na rok maleje. Czy w takiej szkole zostaną stworzone warunki 

do nauki dla starszych roczników uczniów, tj. pracownia biologiczna, 

chemiczna, czy geograficzna itd. Doposażenie na pewno będzie stanowiło 

pewne koszty. Nie przeprowadzano konsultacji społecznych przed 

wprowadzaniem w życie nowych przepisów. Nikt nie pytał, czy gmina będzie 

dysponować środkami na przeprowadzenie reorganizacji. Gmina nie 

zakładała szkoły w Głuszynie, dlatego nie mamy możliwości jej zlikwidować. 

Możemy jedynie nie przedłużyć umowy dzierżawy budynku.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Dziwi mnie troszkę procedura podejmowania tej uchwały, bo praktycznie 

uchwała nie była opiniowana przez komisję oświaty, dziwi mnie także 

stanowisko radnych z komisji oświaty, że w ogóle w tej kwestii nie zabierają 

głosu. Kompetencją komisji oświaty jest podejmowanie takich spraw. 

Przewodniczący Rady powinien kierować ten wniosek do komisji oświaty                

i taka komisja w tak ważnej sprawie uważam, że powinna się odbyć.  
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Wójt Gminy odp., że zgodnie ze statutem inicjatywa zwołania posiedzenia 

komisji oświaty jest po stronie przewodniczącej, która jest na dzisiejszej sesji 

nieobecna, pomimo podejmowania ważnej, zdaniem radnego, uchwały. 

Uchwała ma na celu dostosowanie sieci szkół do nowego prawa 

oświatowego. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby radni włączyli się w dyskusję 

i zadawali pytania w tej sprawie, skoro są niejasności.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Ja jako przewodniczący komisji budżetowej, gdybym miał widzę, że taka 

uchwała będzie podejmowana, zaproponowałbym przesunąć opinię tej 

decyzji po opinii komisji oświaty. Skoro mamy podjąć tą uchwałę do połowy 

lutego, to naprawdę można to było zrobić zgodnie z procedurami.” 

Wójt Gminy zwrócił uwagę, że zgodnie z przedstawionym przez radnego 

sprawozdaniem, uchwała była opiniowana na komisji budżetu i radny jako 

przewodniczący tej komisji nie złożył wniosku o jej wycofanie z porządku 

obrad ani o zwołanie komisji oświaty. Rada Gminy może w głosowaniu nie 

podjąć uchwały, jednak będzie potrzeba zwołania kolejnej sesji w tym 

temacie. Termin do połowy lutego nie został określony przez ustawodawcę, 

jednak wynika z obliczeń. Właściwa uchwała w sprawie dostosowania sieci 

szkół musi być podjęta w terminie do końca marca. Wcześniej jednak 

konieczne jest uzyskanie pozytywnej opinii kuratora oraz konsultacje ze 

związkami zawodowymi. Dzisiejsza sesja została zwołana przede wszystkim 

w celu podjęcia uchwały w sprawie zmiany WPF, co jest konieczne dla 

złożenia wniosków na dofinansowanie zadań. Ponadto połączono inne 

tematy, aby nie było potrzeby zwoływania kolejnej sesji, co ma również 

uzasadnienie ekonomiczne i jest podyktowane zachowaniem zasady 

oszczędności. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Pani Wójcie, uchwała była procedowana na komisji budżetu, jednak nie było 

jej w porządku obrad, była to tzw. nie będę używał tego słowa.” 

Wójt Gminy odp., że z wypowiedzi radnego wynika, że była to „wrzutka”, 

jednak zarówno przewodniczący komisji, jak i członkowie zgodzili się na 

włączenie uchwały do porządku obrad. Nie należy zaprzeczać termu, co było 

na komisji. Dziś każdy radny miał prawo złożyć wniosek o wycofanie 

projektu uchwały z porządku obrad.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XXV/151/2017 w sprawie 

projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo Oświatowe, 
która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Punkt 8. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy za rok 2016. 

            Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, 

radna Małgorzata Broniecka.   

         Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania:  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Jeżeli chodzi o pracowników interwencyjnych mam taką propozycję do Pana 

Wójta, żeby odzież ochronną zakupić jednakową wspólnie dla całej grupy. 

Będzie robiony chodnik, można nawet wykonać napis „gmina Kraszewice”  

aby było wiadomo, że to są pracownicy gminy, aby ich strój się wyróżniał.” 

Wójt Gminy odp., że postara się przychylić do wniosku. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 9. Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady Gminy za 

rok 2016: 

1) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

            Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu, radny 

Jan Wojtaszek.   

         Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

2) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Żywnościowej, Handlu i Usług, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnictwa, radny Jan 

Kędzia.   

          Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości 

 

3) Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku Publicznego. 

Sprawozdanie przedstawił radny Daniel Pyrgiel. 

           Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Wójt Gminy poinformował, że zaplanowane na rok 2016 badania 

profilaktyczne uczniów zostały przesunięte w czasie na rok bieżący. 

Wcześniej lekarz nie dysponował wolnymi terminami, jednak obecnie 

skontaktował się ze szkołami i w miesiącu lutym badania zostaną 

przeprowadzone.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag ani zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości 
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Punkt 10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z działalności 

Rady w 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Radzie sprawozdanie                              

z działalności Rady Gminy w 2016 roku.   

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości 

 

Punkt 11. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Małgorzata Broniecka poruszyła następujące sprawy: 

- poinformowała, że komisja rewizyjna będzie sią starać w miarę możliwości 

na bieżąco realizować wnioski, 

- przypomniała, że na komisji oświaty, gdzie omawiano projekt budżetu na 

2017 zwróciła się z prośbą - apelem do dyrekcji szkół o zorganizowanie 

dzieciom w placówkach oświatowych czasu wolnego w czasie ferii pod 

opieką nauczycieli; Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych zadeklarowała wsparcie finansowe dla takich działań. 

Wójt Gminy odp., że placówki oświatowe oraz świetlica w Kuźnicy 

Grabowskiej przedstawiły propozycje zajęć w czasie ferii. Są to oferty 

stacjonarne, jak i wyjazdowe, które zostaną opublikowane na stronie 

internetowej. Informacja została przekazana dzieciom oraz rodzicom. 

Komisja alkoholowa dofinansuje zakup suchego prowiantu na wyjazdy, a po 

stronie gminy będzie zapewnienie przejazdu, co na pewno odciąży rodziców.  

Odpowiednia klauzula została zawarta w specyfikacji przetargowej, zgodnie   

z którą stawka cenowa za dowozów uczniów obowiązuje przewoźnika 

również przy transporcie na inne przejazdy zlecane przez gminę. 

Zainteresowanie dzieci jest duże, zarówno do korzystania z oferty 

stacjonarnej, jak i wyjazdowej.  

- stwierdziła, że zgodnie z przedstawionym sprawozdaniem z komisji 

rolnictwa, na posiedzenia zapraszane są osoby kompetentne, związane                     

z danym tematem, które przekazują ważne dla mieszkańców informacje, co 

należy podkreślić. 

- przekazała podziękowania za całoroczną współpracę panu wójtowi, radnym 

wraz z przewodniczącym, skarbnikowi, inspektor ds. Rady Gminy, sołtysom, 

mediom oraz członkom komisji rewizyjnej.  

2) Radny Jan Kędzia poinformował o spotkaniu sołtysów, które odbyło się na 

zaproszenie ks. proboszcza miejscowej parafii. Poruszano sprawę inwestycji, 

które są w planach do realizacji w roku bieżącym w budynku kościoła,             

a szczególnie remont dachu. Wcześniej ks. proboszcz wystosował wniosek             

do gminy o dofinansowanie prac do realizacji, aby była możliwość 

uregulowania należności. Radny zwrócił się z zapytaniem do wójta, czy jest 

możliwość przekazania środków finansowych na ten cel.   

Wójt Gminy odp., że na chwilę obecną prace się jeszcze nie rozpoczęły. 

Ponadto gmina zaangażowała się w sprawy kościoła. Pierwszy wniosek do 
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Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego został przygotowany przez 

pracownika gminy wraz z wójtem. Drugi wniosek również był oparty na 

bazie wcześniej przygotowanych materiałów. Ponadto, w dniu jutrzejszym             

w Urzędzie Marszałkowskim będzie złożony wniosek parafii na remont dachu 

budynku kościoła, który zostanie zawieziony przez wójta łącznie z wnioskiem 

gminy w sprawie adaptacji dworku na potrzeby muzeum Oświaty w Kuźnicy 

Grabowskiej. Być może uda się pozyskać od parafii pas ziemi za cisem, co 

umożliwi dzieciom bezpieczne dojście ze szkoły do boiska orlik. 

Podsumowując, złożono dwa wnioski na remont dachu do WRPO, a obecnie 

będzie składany trzeci wniosek w Urzędzie Marszałkowskim na tę 

inwestycję.  Ponadto każdy ma prawo złożyć wniosek i starać się o środki na 

realizowane zadania.  

Radny Jan Kędzia stwierdził, że zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami, 

gmina miała przekazać parafii kwotę 2 razy po 50 tys. zł w związku ze 

sprzedażą gruntów parafialnych. Taki zapis zawarto w protokole, należy 

zatem wziąć na siebie zobowiązania i przekazać zadeklarowane środki na 

remont dachu.  

Skarbnik Gminy odp., że sprawa była już wielokrotnie omawiana. Zgodnie                 

z protokołem ze spotkania przedstawicieli gminy oraz parafii, gmina ma 

przekazać kwotę 50 tys. zł, a nie 2 razy po 50 tys. zł. Ponadto nie zawarto 

umowy ani porozumienia w tej sprawie, jest jedynie protokół ze spotkania.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Należy wziąć pod uwagę, że działka została zakupiona pierwszą uchwałą 

Rady Gminy za 98 tys. zł bodajże. W uzasadnieniu było napisane wyraźnie: 

na cel społeczno – publiczny. Celem społeczno – publicznym jest budowa 

przedszkola. Później w wyniku jakichś rozmów, na które nie wszyscy radni 

byli zapraszani uzgodniono, że za kwotę 198 tys. zł. Zmieniono tylko, że na 

budowę przedszkola, nic się nie zmieniło. Po prostu płacąc za działkę 98 tys. 

zł mogliśmy wybudować przedszkole na podstawie pierwszej uchwały. 

Gmina na podstawie drugiej uchwały straciła prawie 100 tys. zł. To są 

pieniądze, których nie musieliśmy wydawać na zakup działki kościelnej.” 

Sołtys Józef Adamus przypomniał, że były dwie niezależne wyceny gruntów, 

jedna za kwotę 98 tys. zł, a druga za 300 tys. zł. Po uśrednieniu ww. wartości 

ustalono kwotę 198 tys. zł, które to środki trafiły do kurii i następnie zostaną 

przekazane na sfinansowanie remontu dachu. Na pierwszym spotkaniu                   

w parafii podano kwotę ok. 700 tys. zł za robociznę. Obecnie koszty 

kształtują się na poziomie ok. 1 mln zł, co jest uzasadniane tym, że budynek 

kościoła jest zabytkiem, który należy zachować w oryginalnym kształcie, 

przy odtworzeniu wszystkich szczegółów. Ostateczne koszty realizacji 

inwestycji nie są dokładnie określone. Na chwilę obecną Rada Sołecka składa 

się z sołtysów. 

 

Punkt 12. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 
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Punkt 13. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1240 XXV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

 
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXV sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Paulina Gajdka             /-/ Jan Wojtaszek   


